



THE POWER OF 3

by Till Schröder

Ein Architekt, ein Barbier, eine Yoga-Masseurin und eine Ladenfläche: Wie so vieles in Berlin entsteht das Aufregende erst einmal aus Freundschaft und der Lust an der ungewöhnlichen Kombination. Format² überführt das Prinzip der Wohngemeinschaft in einen Concept Store. Wie in einer WG schaffen die drei Freunde Jens Mayer (Architekt), Nico Polensky (Friseur) und Katrin Elsen (Masseurin) in drei unterschiedlichen Showrooms eine Atmosphäre des Miteinanders.

Mayer gestaltet in seinem Architektenstudio Möbel nach Mass, umweltverträglich hergestellt in Handarbeit in Kooperation mit Inignum Möbel. Polensky betreibt einen waschechten Barbershop. Neben seinem Friseursalon Haartari im selben Kiez hier nun also der Haartari-Mann samt Bartwiche, Pomade und wuchtigen Barbierstühlen vor blankem Mauerwerk. Elsen eröffnete den Monkey Temple, einen Ruheraum für klassische Yoga-Massage. Für die Luxemburgerin mit Kunsthochschulabschluss ist „der Weg der Massage endlos“, was sich im meditativen Aspekt ihrer Anwendungen widerspiegelt. Visuell zusammengehalten werden die drei Gewerke auf 120 Quadratmetern durch das von Mayer aus Massivholz gestaltete Interieur. Man wandelt zwischen den einzelnen Bereichen vorbei an Regalen mit Flohmarktfunden und Coffetable-Bildbänden, Kommoden und Esstischen, das geschäftige Hantieren der Barbier in einem Ohr, das leise Summen der Klangschalen aus dem Yogaraum im anderen. Das 3-in-1-Prinzip nachhaltig neu interpretiert. Berlin eben.

One architect, one barber, one yoga masseuse, and one retail space: As so often happens in Berlin, friendship and the thirst to create something unique came together to make Format², which took the standard flatshare, added a twist, and resulted in a concept store. Just as roommates living in separate rooms make up a home, so too have friends Jens Mayer (the architect), Nico Polensky (the barber), and Katrin Elsen (the masseuse) built an atmosphere of togetherness out of three different showrooms.

In his architecture studio, Mayer designs custom, environmentally-friendly furniture which is then produced by hand in partnership with Inignum Möbel. In his space, Polensky runs a proper barbershop. His hair salon, Haartari, is nearby in the neighborhood, but his room in Format² includes mustache wax, pomade, exposed brick, and formidable barber chairs. Elsen, a native Luxembourger who studied art, used her room to open Monkey Temple, a peaceful oasis where she gives classic yoga massages. “The path of the massage is endless,” she says, a belief reflected in the meditative aspect of the treatments she gives. The three diverse trades practiced here are visually united by a Mayer-designed interior, with plenty of wood throughout the 120-square-meter space. Wander between the three different showrooms, linger by the shelves of flea market treasures or the collection of picturesque coffee table books, and hear the bustle of the barber as he goes about his work while the light humming of singing bowls drifts from the yoga room. It’s a whole new take on the three-in-one concept. That’s Berlin for you.